
PARGAS STAD 

ÄLDRERÅDET 3/2023 

Tid: 23.5.2023 kl. 10.30-11.25 

Plats: Styrhytten, stadshuset 

 

 

Närvarande Nyberg Widar  ordförande 
Ahlsund Christina medlem 
Brunnsberg Annika medlem 

 Ginman Leif  medlem 
 Kronqvist-Sundström Clara medlem 
 Nyberg Johan  medlem    
 Nymalm Elisabeth medlem 
 Planting Ann  medlem 
 Salonen Markku vice ordförande    avlägsnade sig 11.20 

Åkerfelt Bertil  medlem 
 
 Knuts Åsa  sekreterare 
 
Frånvarande Lindqvist Yngve medlem 
 
 
§ 20 Öppnande av mötet. 

Ordföranden öppnade mötet kl. 10.30.  
 

§ 21 Mötets laglighet och sammankallande. 
 Ordföranden konstaterade mötet vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 
 
§ 22 Justering av protokollet från senaste möte 

§ 18. Ett namn tillsattes. Protokollet justerades efter denna rättelse.  
 
§ 23 Hälsningar från kommunområdena 

Vid övergången till välfärdsområdet bibehöll Pargas stad de arvs- och danaarvsmedel som 
den tidigare social- och hälsovårdsnämnden förfogade över. Det finns en plan för an-
vändningen av danaarvsmedlen för åren 2022-2024. Dessa medel skall användas i 
enlighet med donatorernas önskemål och för varje danaarv finns både användnings-
ändamål och belopp fastställt. Stadsstyrelsen beslöt på sitt möte 15.5.2023 att till 
livskraftschef Maria Leppäkari ge befogenheter att besluta om användningen av 
danaarvsmedlen som tillhört social- och hälsovårdsnämnden. Nu är det upp till oss att 
kontakta livskraftchefen eller följa med att de används rätt i de olika kommunområdena. 
 
Korpo pensionärer rf bjuder in äldrerådet till Korpo. 



 
En gångstig önskas till Houtskär. 

Posten har igen ändrat på sina utdelningssystem. På Ålöområdet i Pargas delas inte längre 
morgontidningen ut till enskilda postlådor utan tidningarna förs till en större postlåda 
varifrån prenumeranterna får söka sin tidning. 
Stadens informationstidning NYTT delas ut fem gånger i året. Nuförtiden måste ÅU köpa 
adresser till de fastbosatta invånarna i skärgården så att dessa garanterat skall få sin 
informationstidning. I Pargas centrum delas tidningen ut utan adressuppifter. 
Äldrerådet konstaterar att vi inte ännu sett stadsstyrelsen behandla vår skrivelse om 
postutdelning i skärgården trots påminnelse. 
 
Eftersom stadsstyrelsen är mycket dålig på att behandla äldrerådets skrivelser föreslår 
medlemmen Johan Nyberg att stadsstyrelsen får utse en person som skall ta sig an våra 
skrivelser. Eventuellt blir det ordföranden som blir rådets nyckelperson. Äldrerådet 
skickar ett meil om detta till styrelseordföranden.  

 
Äldrerådets ordförande har kontaktats angående parkeringsplatsen utanför hälso-
stationen på Vapparvägen som är fylld med personalens bilar. Patienter som besöker 
laboratoriet eller läkarmottagningen hittar inte lediga parkeringsplatser för sina bilar. 
Många patienter som besöker fastigheten är sjuka eller i dålig kondition och orkar inte gå 
långa sträckor. En personalparkering borde ordnas på en annan skild plats så att 
fastighetens besökare snabbt hittar en parkeringsplats och kommer in till sina bokade 
tider i tid. En skrivelse om detta skickas till stadsstyrelsen. 

  

§ 24 Övriga ärenden 
Stadsstyrelsen beslöt 17.4 på sitt möte ansöka om deltagande i projektet Kraft i åren. 

Pargas stads ansökan har godkänts. Kultur och fritid ansvarar för projektet. Äldrerådet har 

utsetts till styrgrupp.  

I år var det problem med att hitta information om vilken tid uppvaktningen vid 
veteranstenen på veterandagen i Pargas var. Det är viktigt att sådan här information 
annonseras i god tid. Kulturavdelningen meddelas om detta.  
 
Ledanade tandläkare Dunja Kanto besvarade äldrerådets fråga om gratis tandgranskning 
ännu ges åt de personer som under året fyller 80 år. Hennes svar lyder:  efter det att 
social- och hälsovården flyttat över till Varha så ges ej mera gratis tandgranskningar utan 
granskningarna kostar lika mycket för alla som fyllt 18 år. 
 
Äldrerådet konstaterar att efter det social- och hälsovården flyttat till Varha har flera 
ändringar redan skett och vissa servicetjänster fallit bort. Några exempel på vad som fallit 
bort: krisgruppen, gratis tandgranskning för 80-åringar, servicesedelsystemet. Vid 
beställning av läkartid görs nuförtiden först en vårdbedömning och på basen av den riktas 
patienten vidare till behövd vård. Det kommer att ta tid innan allt fungerar till allas 
belåtenhet.  
 
Äldrerådets medlemmar fick en inbjudan till en gruppintervju (18.4) angående 
insamlande av synpunkter på hur man vill att stadshuset skall se ut i framtiden. För 



tillfället finns många rum som inte används p.g.a att social- och hälsovårdsavdelningen 
flyttat till Vapparvägen. Medverkan var frivillig och gjordes via Teams.  
 
Åtta medlemmar från äldrerådet deltog i äldrerådsseminariet som Svenska 
pensionärsförbundet ordnade i Pargas stadshus 15.5. 
 
Pargas svenska pensionärer rf har överräckt sin budkavle till fullmäktiges ordförande 
Sandra Bergqvist. Nu undrar äldrerådet vart den blivit, har något gjorts för den? 
 
Servicehuset Aftonro i Iniö fyller 20 år. Äldrerådet beslöt uppvakta med en blomma. 
 
På hösten väljs ledamöter till nästa äldrerådsperiod. 
 
Äldrerådet planerar på hösten bjuda in Kimitoöns råd för äldre och personer med 
funktionsnedsättning. Till samma möte bjuder vi också in stadens råd för personer med 
funktionsnedsättning och någon tjänsteman.  
 

§ 25 Följande möte. 
 Följande möte planeras till slutet av augusti. 
 
 

 
Pargas 23.5.2023  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
ordförande    sekreterare 
 
 
 
 
 

  


